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For his 3rd solo exhibition in Brussels, Velasco Vitali takes us on a journey inspired by Marco Polo’s  
“Il Milione”(Book of the Marvels of the world).  Il Milione is not the diary of a trip, but a told story dictated 
26 years after the Asian crossing, by a Marco Polo imprisoned in Genova. 

It is an escape through the imaginary labyrinths of his memory, a mental and narrative invention in which 
the events remembered are still, inexhaustible and immovable images.

Velasco translates them into solid but undefinable sculptures that suggest a journey and at the same time 
a scam: a lie told by the memory, by the story, of an impossible to verify oral tradition that can yet inspire 
visions and be transmitted, becoming another reality and another «novel», told in plastic form on a wooden 
board 	 that 			   becomes a page, a new sheet.

If observed carefully, Velasco’s sculptures appear as  
projects for monumental works. The project represents a 
further chapter of the artist’s decades-long research on the 
subject of phantom cities (cfr previous exhibitions Sbarco & 
Aria): on this occasion, reflection goes beyond the limits of 
reality and history, into another dimension, that of pure nar-
ration and fantasy. 

Velasco travels in the Book of Marvels in search of images 
that are his own, extrapolates from the pages the descriptions 
of stone bridges, merchants who guess the day of the week 
measuring their shadow, needlefish and gyrfalcon (hawks), 
drops of amber and astrolomas: the fortune-tellers of the city 
of Camblau become a perfect metaphor for the exhibition, in 
their mystical position halfway between astronomy and as-
trology, between science and vision.

25 sculptures in iron, bronze, leather and plexiglass will make  
visitors travel through Marko Polo and Velasco’s bizarre universe, 

from October 11th to November 30th at LKFF...



Dates:		  Du 11 octobre au 30 novembre 2018
			   Vernissage: le jeudi 11 octobre 2018 de 18h00 à 20h30. 

Concerne:	 	 Velasco VITALI « Astrolomia », installation de sculptures

Lieu:			  LKFF Art & Sculpture Projects, Rue Blanche nr 15, B-1050 Bruxelles
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Pour sa 3e exposition à Bruxelles, Velasco Vitali nous emmène dans un voyage inspiré du «Livre des Mer-
veilles du Monde» de Marco Polo. L’ouvrage n’est pas un carnet de bord, mais une histoire orale dictée 26 
ans après sa traversée de l’Asie par un Marco Polo emprisonné à Gènes.

C’est une évasion au travers des labyrinthes imaginaires de la mémoire, une invention mentale et narrative 
dans laquelle les évènements dont se souvient l’auteur sont à la fois inépuisables et immuables. 

Velasco les traduit en sculptures physiques mais insaisissables qui suggèrent tant un voyage qu’une su-
percherie: un mensonge de la mémoire, de l’histoire, d’une invérifiable tradition orale qui est néanmoins 
transmise et inspirante; qui devient une autre réalité, un autre conte, raconté sous forme plastique sur une 
planche en 			   bois qui devient à son tour une nouvelle page de l’histoire.

En les observant de près, on constate que les sculptures sont 
des maquettes d’oeuvres beaucoup plus monumentales.  
Ce projet représente une étape de plus dans la quête de Velas-
co, longue de décennies, à explorer le sujet des villes fantômes 
(ie: Sbarco, Aria,...): Pour l’occasion, les réflexions de l’artiste 
vont au-delà des limites de réalité et de l’Histoire, dans une 
nouvelle dimension, celle de la pure narration et fantaisie.  

Velasco voyage dans le Livre des Merveilles en quête d’images 
qui sont les siennes, il extrapole du livre des images de ponts, 
de marchants devinant le jour de la semaine par la mesure de 
leur ombre, d’étranges créatures en mer ou en l’air, de goûtes 
d’ambre et d’Astrolomas: devins de la ville de Camblau qui 
deviennent la métaphore parfaite de cette exposition de part 
leur position mystique entre l’Astronomie et l’Astrologie, en-
tre la science et le regard. 

25 sculptures en fer, bronze, cuir et plexiglass qui feront  
voyager les visiteurs au travers de l’univers étrange de Marko 
Polo et de Velasco Vitali. 

Du 11 Octobre au 30 Novembre à la galerie LKFF...


